

ISSN 1671-8348
CN 50-1097/R
CODEN CYHIAD

重庆医学

Chongqing
Yixue

2021年 第50卷 第18期

- 中国科技核心期刊（中国科技论文统计源期刊）
- 中国科学评价研究中心（RCCSE）权威期刊
- 中国学术期刊（光盘版）全文收录期刊
- 美国《化学文摘（网络版）》（CA）收录期刊
- 英国《农业与生物科学研究中心》（CABI）收录期刊



重庆市卫生健康统计信息中心
重 庆 市 医 学 会 主办

重庆医学

Chongqing Yixue

半月刊 1972 年创刊 第 50 卷 第 18 期 2021 年 9 月 28 日

主 管

重庆市卫生健康委员会
401147, 重庆市渝北区松石北路 418 号

主 办

重庆市卫生健康统计信息中心
401120, 重庆市渝北区宝环路 420 号
重庆市医学会
400020, 重庆市江北区建新东路 3 号

编 辑

《重庆医学》编辑委员会
401120, 重庆市渝北区宝环路 420 号
电话:(023)61965157 传真:(023)61965158
<http://www.cqyxzz.com>

名 誉 总 编辑

王正国

总 编辑

汪应钦

编 辑 部 主任

徐川平

出 版

重庆市卫生健康统计信息中心
401120, 重庆市渝北区宝环路 420 号
电话:(023)61965108 传真:(023)61965108
<http://www.cqshic.com>

广 告 经 营 许 可 证 号

渝北市监广登字(2019)01 号

印 刷

重庆东升印务有限公司
400080, 重庆市九龙坡区九龙园区 B 区

发 行

国内:中国邮政集团公司重庆市报刊发行局
400020, 重庆市江北区鲤鱼池四村 1 号

邮发代号:78-27

国外:中国国际图书贸易集团有限公司
100044, 北京 399 信箱
邮发代号:SM6334

订 购

全国各地邮政局

邮 购

《重庆医学》编辑部

401120, 重庆市渝北区宝环路 420 号
电话:(023)61965157 传真:(023)61965158

定 价

每期 20.00 元, 全年 480.00 元

国 际 期 刊 名 代 码

CYHIAD

中 国 标 准 连 续 出 版 物 号

ISSN 1671-8348

CN 50-1097/R

本刊版权归重庆市卫生健康统计信息中心所有

除非特别声明, 本刊刊出的所有文章不代表重庆市卫生健康统计信息中心和本刊编委会的观点。

如有印装质量问题, 请向本刊编辑部调换。

目 次

• 论 著 •

伊伐布雷定对心肌肥厚大鼠超极化激活环核苷酸门控非选择性阳离子通道
和交感神经的影响 周 瑞, 黄 河, 刘应才 (3061)

论著·基础研究

柚皮素对大鼠心肌缺血再灌注损伤的作用

..... 王 欢, 李家富, 兰 卓, 徐 楠, 程晓洪, 冯 健 (3066)

赶黄草调控 Wnt4 抑制 TGF-β 诱导肺纤维化相关基因表达的研究

..... 熊安英, 牛 斌, 张 雷, 熊 埃, 宋 琦, 何 翔, 李国平 (3073)

超微血流成像技术对兔腹主动脉斑块易损性的研究

..... 王子龙, 杨莉红, 杨寒凝, 陆永萍 (3079)

油酸激活 Src 基因诱导 HeLa 细胞增殖、迁移和侵袭的研究

..... 秦 虹, 张晓玉, 罗 旋, 曾 晦, 陈压西, 杨 萍 (3084)

Dixon IP/OP 序列评估肝纤维化大鼠脂肪、铁质病理分级价值

..... 金明丽, 潘志华, 舒 健, 王小凤 (3090)

sEH 抑制剂激活 EPCs 促进梗死心肌Ⅷ因子生成的研究

..... 王振河, 姜德谦, 许丹焰 (3095)

论著·临床研究

2016—2019 年铜绿假单胞菌耐药率与抗菌药物 DDDs 的相关性

..... 喻明洁, 杨 杰, 熊丽蓉, 冯 伟, 孙凤军 (3102)

改良体位及自制约束带在神经外科术中的应用

..... 胡桃梅, 华 薇, 荣 辉 (3106)

呼吸训练在女性盆底器官脱垂中的应用 袁 冰, 方媛媛,

马 明, 赵祥虎, 卢 洁, 郑增宾, 孙武东, 林 萍, 穆 炫, 林 强 (3110)

T2DM 患者 ABI、Cys C 与糖尿病肾病的相关性 方轶群, 刘建英 (3114)

卒中恢复期患者血清甲状腺激素水平与认知障碍的关系

..... 张 俊, 马 将, 李 红, 梅浩男 (3120)

绝经后骨质疏松症骨转换标志物的变化情况分析

..... 张双江, 冯 飞, 王开玉, 孙海波, 包 利, 贾 璞, 单建林, 唐 海 (3123)

社区高血压患者 NLR 与缺血性卒中的关系 夏春丽, 黄雨晴, 冯颖青 (3127)

球囊渐进扩张法治疗动静脉内瘘 CTO 病变的研究

..... 熊 狄, 周 颖, 冯 剑, 万 珍, 刘飞燕, 陈慧敏 (3131)

易栓症标志物对妊娠晚期血栓性疾病诊断价值

..... 王 鑫, 李小兰, 李文娟, 安冬梅 (3136)

侧方淋巴结转移对进展期直肠癌新辅助放化疗联合手术疗效的影响

..... 阿曼姑丽·艾合买提, 王海峰, 陆艳荣, 张 鑫 (3140)

重庆市献血者归队情况分析

..... 杨丹蓉, 李小红, 秦伟斐, 代华友, 黄 霞, 段恒英 (3146)

宫颈癌 LHPP 表达情况及其与预后的关系 朱明君, 陆晓媛, 方月兰 (3150)

影像和术中冰冻误诊为脑膜瘤的颅内 Rosai-Dorfman 病 1 例报道并文献复习

..... 刘 燕, 向 月, 陈筱莉, 陶 佳, 蔡顺海 (3154)

- 输血治疗急性缺血性卒中合并贫血 2 例报道并文献复习 蒲圣雄, 李志民, 许可, 孙祥荣(3159)
- 抗-HCV 筛查反应性 HCV 核酸阴性献血者的确证结果分析 秦伟斐, 杨丹蓉, 段恒英, 黄霞(3163)
- 利多卡因治疗早产儿惊厥的 1 例报道并文献复习 刘丽梅, 黄志, 李云送, 吴文杰(3167)
- 不同类型新型冠状病毒肺炎患者血清 IgM、IgG 动态变化特征分析 鲁雁秋, 池祥波, 王静, 孙凤, 张露, 陈耀凯(3170)
- HAMD 与 SDS 区分抑郁症严重程度的准确性研究 刘宝燕, 赵晋, 郑冬(3174)
- 血清铁蛋白与子痫前期的关系研究 姚宝林, 王永杰, 姚君诚, 刘菲, 岳娟, 徐妮妮, 姜锋(3178)
- 尿路感染对老年粗隆间骨折患者围术期的影响 许国强, 王子健, 王刚, 赵亮, 李亚东, 高化, 刘振宇, 白晓冬, 陈文韬, 王宝军(3182)
- 脊髓损伤患者情绪障碍和病耻感的相关性 曾莉, 张建梅, 朱亮亮(3186)
- SAA、SAA/L 和 D-二聚体联合检测在新型冠状病毒肺炎预后中的价值 王焱, 贺小康, 吴清明(3190)
- 调查报告 ·**
- 不同年龄和衰弱状态下社区老年人身心健康轨迹分析 张圆圆, 张馨月, 陈长香(3194)

- 新疆地区高级职称护理人员工作倦怠现状及影响因素研究 侯铭, 赵洋, 许春雁(3200)
- 重庆市护士对“互联网+护理服务”的认知、意愿及影响因素分析 唐艳, 何雨芯, 雍珊珊, 张维斌, 蒲川(3205)
- 综述 ·**
- 创伤性脑损伤后凝血功能障碍机制及预后的研究进展 游承燕, 符跃强, 许峰(3210)
- 多孔钽生物学特性及其在修复 ONFH、CSD 的研究进展 敖玉, 蒋电明(3215)
- 导管消融联合左心耳封堵一站式治疗心房颤动相关用药的研究进展 周涛, 冉孽力, 李国熊(3219)
- 免疫调节在骨组织愈合中的研究进展 李骁, 唐正龙, 田艾(3225)
- 游离龈移植术后腭部供区创面治疗方法的研究进展 刘湘, 宁晓桥, 晋茹, 叶国(3230)
- 卫生管理 ·**
- 重庆市肿瘤临床护理重点专科建设实践与成效 唐玲, 皮远萍, 邓本敏, 张照莉, 徐灵莉, 刘芳容(3234)
- 医师责任相互保险 SWOT 分析 黄贤昌, 庞庆泉, 许世华(3238)

声 明

本刊已许可中国学术期刊(光盘版)电子杂志社在中国知网及其系列数据库产品中以数字化方式复制、汇编、发行、信息网络传播本刊全文。该社著作权使用费与本刊稿酬一并支付。作者向本刊提交文章发表的行为即视为同意我部上述声明。

《重庆医学》编辑部

Responsible Institution

Chongqing Municipal Health Commission
No. 418, Songshibei Road, Yubei District,
Chongqing 401147, China

Sponsor

Chongqing Health Statistics Information
Center
No. 420, Baohuan Road, Yubei District,
Chongqing 401120, China

Chongqing Medical Association
No. 3, Jianxindong Road, Jiangbei District,
Chongqing 400020, China

Editing

Editorial Board of Chongqing Medicine
No. 420, Baohuan Road, Yubei District,
Chongqing 401120, China
Tel: 86-023-61965157
Fax: 86-023-61965158
<http://www.cqyxzz.com>

Honorary Editor-in-chief

Wang Zhengguo(王正国)

Editor-in-chief

Wang Yingqin(汪应钦)

Managing Director

Xu Chuaping(徐川平)

Publishing

No. 420, Baohuan Road, Yubei District,
Chongqing 401120, China
Tel: 86-023-61965108
Fax: 86-023-61965108
<http://www.cqshic.com>

Printing

Chongqing Dongsheng Yinwu Co., Ltd.
Zone B, Jiulong Garden, Jiulongpo District,
Chongqing 400080, China

Domestic Distributor

Chongqing Newspapers and Magazines
Circulation Bureau, China Post Group
Corporation
Code No. 78-27

Overseas Distributor

China International Book Trading Corpora-
tion
Book Trading Corporation
Code No. SM6334

Price

¥20.00/issue

CODEN

CYHIAD

ISSN

ISSN 1671-8348

CN 50-1097/R

**Copyright by Chongqing Health Statistics In-
formation Center**

All articles published represent the opinions
of the authors, do not reflect the official
policy of Chongqing Health Statistics Infor-
mation Center or the Editorial Board, unless
this is clearly specified

万方数据

Contents in Brief**Original Article**

Effect of ivabradine on hyperpolarization activated cyclic nucleotide gated nonselective cation channel and sympathetic nerve in rats with myocardial hypertrophy ZHOU Rui, HUANG He, LIU Yingcai (3061)

Basic Research

Effect of naringenin on myocardial ischemia reperfusion injury in rats WANG Huan, LI Jiafu, LAN Zhuo, et al. (3066)

Study on Penthorum Chinense Pursh inhibiting TGF-β-induced pulmonary fibrosis related gene expression by regulating Wnt4 XIONG Anying, NIU Bin, ZHANG Lei, et al. (3073)

Study on the vulnerability of rabbit abdominal aortic plaque by superb microvascular imaging WANG Zilong, YANG Lihong, YANG Hanning, et al. (3079)

Study on oleic acid inducing Hela cell proliferation, migration and invasion by activating Src gene QIN Hong, ZHANG Xiaoyu, LUO Xuan, et al. (3084)

Value of Dixon IP/OP sequence to evaluate the pathological grading of fat and iron in rats with liver fibrosis JIN Mingli, PAN Zhihua, SHU Jian, et al. (3090)

Study on sEH inhibitor activating EPCs to promote factor VII production in infarcted myocardium WANG Zhenhe, JIANG Degian, XU Danyan (3095)

Clinical Research

Correlation between resistance rate of pseudomonas aeruginosa and the use of antibacterial drugs from 2016 to 2019 YU Mingjie, YANG Jie, XIONG Lirong, et al. (3102)

Application of modified posture and self-made restraint band in neurosurgery HU Taomei, HUA Wei, RONG Hui (3106)

Application of breathing training in female pelvic floor organs prolapse YUAN Bing, FANG Yuanyuan, MA Ming, et al. (3110)

Correlation between ABI, Cys C and diabetic kidney disease in patients with T2DM FANG Yiqun, LIU Jianying (3114)

Relationship between thyroid hormone levels and cognitive impairment in patients with stroke recovery ZHANG Jun, MA Jiang, LI Hong, et al. (3120)

Analysis of changes in bone turnover markers in postmenopausal osteoporosis ZHANG Shuangjiang, FENG Fei, WANG Kaiyu, et al. (3123)

Relationship between NLR and ischemic stroke in community hypertensive patients XIA Chunli, HUANG Yuqing, FENG Yingqing (3127)

- Study on the treatment of arteriovenous fistula with CTO by the balloon progressive dilation technology XIONG Di, ZHOU Ying, FENG Jian, et al. (3131)
- Diagnostic value of thrombosis markers for thrombotic diseases in late pregnancy WANG Xin, LI Xiaolan, LI Wenjuan, et al. (3136)
- Effect of lateral lymph node metastasis on the efficacy of neoadjuvant chemoradiotherapy combined with surgery for advanced rectal cancer AMANGULI · Aihemaiti, WANG Haifeng, LU Yanrong, et al. (3140)
- Analysis on the return of blood donors in Chongqing YANG Danrong, LI Xiaohong, QIN Weifei, et al. (3146)
- Expression of LHPP in cervical cancer and its relationship with prognosis ZHU Mingjun, LU Xiaoyuan, FANG Yuelan (3150)
- Intracranial Rosai-Dorfman disease misdiagnosed as meningioma by imaging and intraoperative freezing:a case report and literature review LIU Yan, XIANG Yue, CHEN Xiaoli, et al. (3154)
- Transfusion for acute ischemic stroke with anemia:2 case reports and literature review PU Shengxiong, LI Zhimin, XU Ke, et al. (3159)
- Analysis of the confirmation results of blood donors with anti-HCV screening positive reaction and HCV nucleic acid negative QIN Weifei, YANG Danrong, DUAN Hengying, et al. (3163)
- Lidocaine in the treatment of convulsion in a preterm infant,a case report and literature review LIU Limei, HUANG Zhi, LI Yunsong, et al. (3167)
- Analysis of dynamic changes of serum IgM,IgG in patients with different types of COVID-19 LU Yanqiu, CHI Xiangbo, WANG Jing, et al. (3170)
- Study on the accuracy of distinguishing the severity of depression between HAMD and SDS LIU Baoyan, ZHAO Jin, ZHENG Dong (3174)
- Study on the relationship between serum ferritin and preeclampsia YAO Baolin, WANG Yongjie, YAO Juncheng, et al. (3178)
- Effect of urinary tract infection on perioperative period in elderly patients with intertrochanteric fracture XU Guoqiang, WANG Zijian, WANG Gang, et al. (3182)
- Correlation between emotional disorder and stigma in patients with spinal cord injury ZENG Li, ZHANG Jianmei, ZHU Liangliang (3186)
- Value of combined detection of SAA,SAA/L and D-dimer in the prognosis of COVID-19 WANG Yan, HE Xiaokang, WU Qingming (3190)

Investigation

- Analysis of the developmental trajectory of physical and mental health of the elderly in different age stages and frailty state in urban communities ZHANG Yuanyuan, ZHANG Xinyue, CHEN Changxiang (3194)
- Study on the current status and influencing factors of job burnout among nursing staff with senior professional titles in Xinjiang HOU Ming, ZHAO Yang, XU Chunyan (3200)
- Analysis of nurses' cognition,willingness and influencing factors of "internet+nursing service" TANG Yan, HE Yuxin, YONG Shanshan, et al. (3205)

Review

- Advances in the mechanism and prognosis of coagulopathy after traumatic brain injury YOU Chengyan, FU Yueqiang, XU Feng (3210)
- Advances in biological characteristics of porous tantalum and its progress in repairing ONFH and CSD AO Yu, JIANG Dianming (3215)
- Advances in related medication progress of one-stop operation of catheter ablation combined with left atrial appendage occlusion for atrial fibrillation ZHOU Tao, RAN Boli, LI Guoxiong (3219)
- Advances in immunomodulation in bone healing LI Xiao, TANG Zhenglong, TIAN Ai (3225)
- Advances in the therapy in enhancing wound healing at palatal donor sites for free gingival graft LIU Xiang, NING Xiaoqiao, JIN Ru, et al. (3230)